

MEVZUAT SİRKÜLERİ

2024/02 01/01/2024

İLETİŞİM BİLGİLERİ

ADRES:
İçerenköy Çayır Cad. Nehir
Plaza No:9/25
34752 Ataşehir- İstanbul

TELEFON:
0216 213 0550

WEB SİTESİ:

<https://tr.andersen.com/tr>

E-POSTA:
sirkuler@tr.Andersen.com

2024 Yılı Asgari Ücreti

Asgari Ücret Tespit Komisyonu'nun 30 Haziran 2023 tarihli Resmi Gazete'de yayınlanan kararına göre, 2023 ikinci yarıyılında uygulanacak olan asgari ücret tutarı brüt olarak günlük 447,15 TL, aylık 13.414,50 TL ve net 11.402,32 TL olarak belirlenmişti.

Ekte yer alan 30 Aralık 2023 tarihli Resmi Gazete'de yayınlanan Asgari Ücret Tespit Komisyonu kararına göre, 2024 yılı günlük asgari ücret brüt 666,75 TL, aylık asgari ücret **brüt 20.002,50 TL (Net: 17.002,12 TL)** olarak belirlenmiştir.

Yeni belirlenen asgari ücret rakamına göre, net asgari ücret artış rakamı 5.599,81 TL iken, işveren maliyet artış rakamı 7.740,90 TL olmaktadır. Her ikisi arasındaki fark ise SGK'ya ödenecek tutardır.

Asgari ücretin brüt rakamı 2023 Temmuz rakamına göre %49,11 oranında, 2023 Ocak rakamına göre %100 oranında arttırılmıştır.

Asgari Ücret Tespit Komisyonu Kararına göre net asgari ücret ve bu tutarın işverene maliyeti daha önceki duruma göre aşağıdaki gibi olmuştur.

2024 ASGARİ ÜCRET HESABI (TL / AY)

BRÜT ASGARİ ÜCRET	20.002,50
ÇALIŞAN SGK PRİMİ %14	2.800,35
ÇALIŞAN İŞSİZLİK SİG. PRİMİ %1	200,03
KESİNTİLER TOPLAMI	
NET ASGARİ ÜCRET	17.002,12
SGK PRİMİ %15.5 (İşveren Payı) (*)	3.100,39
İŞVEREN İŞSİZLİK SİGORTA PRİMİ %2	400,05
İŞVERENE TOPLAM MALİYET	23.502,94

(*) %5 ödeme indirimi düşülmüştür. Ödeme indirimine hak kazanılmaması halinde işveren prim oranı %22,5 olacaktır.

2024 ve 2023 yılı Asgari Ücret hesaplamaları aşağıdaki tabloda gösterilmiştir.

Asgari Ücret Rakamları	Oranlar (%)	2023/1 (TL)	2023/2 (TL)	2024 (TL)	2023/1'e göre artış (TL)	2023/1'e göre artış (%)	2023/2'ye göre artış (TL)	2023/2'ye göre artış (%)
Brüt Tutar		10.008,00	13.414,50	20.002,50	9.994,50	100%	6.588,00	49,11%
SGK İşçi (işsizlik primi dahil)	15%	1.501,20	2.012,18	3.000,38	1.499,18	100%	988,20	49,11%
SGK İşveren (işsizlik primi dahil) (*)	17,5%	1.751,40	2.347,54	3.500,44	1.749,04	100%	1.152,90	49,11%
İşveren Maliyeti		11.759,40	15.762,04	23.502,94	11.743,54	100%	7.740,90	49,11%
Net Ele Geçen		8.506,80	11.402,32	17.002,12	8.495,33	100%	5.599,81	49,11%
Ele Geçen / İşveren maliyeti		72,34%	72,34%	72,34%				

(*) %5 ödeme indirimi düşülmüştür. Ödeme indirimine hak kazanılmaması halinde prim oranı %22,5 olacaktır.

Bilindiği üzere, yapılan yasal değişikliklere paralel olarak 2022 yılından itibaren asgari ücret üzerinden Gelir Vergisi ve Damga Vergisi kesintisi yapılmamakta ve asgari geçim indirimi (AGİ) ödemesi de yapılmamaktadır. Bu durum, brüt ve net tutarlar arasındaki farkı azaltmıştır.

Saygılarımızla,

Dr. Celal Çelik

Yeminli Mali Müşavir

EK: ASGARİ ÜCRET TESPİT KOMİSYONU KARARI

ANDERSEN SİRKÜLER EKİ: ASGARİ ÜCRET TESPİT KOMİSYONU KARARI

TEBLİĞ

Çalışma ve Sosyal Güvenlik Bakanlığından:

ASGARİ ÜCRET TESPİT KOMİSYONU KARARI

Karar Tarihi: 27 /12/2023

Karar No: 2023/2

22/5/2003 tarihli ve 4857 sayılı İş Kanunu'nun 39 uncu maddesi ile Cumhurbaşkanlığı Teşkilatı Hakkında 1 sayılı Cumhurbaşkanlığı Kararnamesi'nin 522 nci maddesi gereğince, iş sözleşmesi ile çalışan ve bu Kanunun kapsamında olan veya olmayan her türlü işçinin asgari ücretini tespit etmekle görevli Asgari Ücret Tespit Komisyonu, 11/12/2023 tarihinde başladığı çalışmalarını 27/12/2023 tarihine kadar sürdürmüş ve yaptığı üç toplantı sonucunda;

- 1) Milli seviyede tek asgari ücret tespitine,
- 2) İşçinin bir günlük normal çalışma karşılığı asgari ücretinin: 1/1/2024 - 31/12/2024 tarihleri arasında 666,75 Türk Lirası (altı yüz altmış altı lira yetmiş beş kuruş) olarak tespitine,
- 3) Asgari ücret desteğinin 2024 yılı Ocak ilâ Aralık döneminde 700 Türk Lirası (yedi yüz lira) olarak sürdürülmesi için desteğin kapsamı ile usul ve esaslarının yeniden belirlenmesinin önerilmesine,
- 4) İş bu Kararın, 1/1/2024 tarihinde yürürlüğe girmek üzere Resmî Gazete'de yayımlanmasına,

işçi temsilcilerinin muhalefetine karşılık oy çokluğuyla karar verilmiştir.

GEREKÇE

Asgari ücret, bilindiği gibi ödenmesi zorunlu olan en az ücrettir.

Asgari ücretin belirlenmesini düzenleyen Asgari Ücret Yönetmeliği uyarınca, asgari ücret, pazarlık ücreti değildir.

Asgari ücretin belirlenmesi sırasında, Komisyonumuz, bu çerçevede bir karar alınması için çalışmış, işçilerin geçim şartları ve enflasyon hedefi gibi faktörleri değerlendirmiştir.

İşte bu çerçevede hareket eden Komisyonumuz; işçinin günlük asgari ücretini; 1/1/2024 ilâ 31/12/2024 tarihleri arasında 666.75 Türk Lirası (altı yüz altmış altı lira yetmiş beş kuruş) olarak belirlemiştir.

Asgari Ücret Yönetmeliği'nin 11 inci maddesi kapsamında, Asgari Ücret Tespit Komisyonu'nca tespit edilen asgari ücretin 1/1/2024 tarihinde yürürlüğe gireceği öngörülmüştür.